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Hrvatski planinarski savez 
Kozarčeva 22, 10000 Zagreb 
 
 

 

ZAKLJUČCI I ODLUKE 
2. sjednice Izvršnog odbora HPS-a 

održane 11. rujna 2023. 
 

 
 

1. Verifikacija zapisnika 1. sjednice IO HPS-a 19. 6. 2023. 
Izvršni odbor jednoglasno verificira predloženi zapisnik 1. sjednice IO HPS-a. 

 
2. Informacije o realizaciji odluka i zaključaka 1. sjednice IO HPS-a 

Izvješće o realizaciji odluka i zaključaka prethodne sjednice IO HPS-a upućeno je svim članovima IO HPS-a. Na 
sjednici ga dodatno pojašnjava glavni tajnik Alan Čaplar, navodeći da je Eramus+ projekt kojemu je cilj 
unaprjeđenje planinarskog rada s osobama s invaliditetom prošao prvi krug evaluacije u Europskoj komisiji i 
ocijenjen je pozitivnim ocjenama. Odluka o projektu bit će poznata nakon drugog kruga evaluacije. 
 

3. Odluka o cijenama članskih markica i cijeni pretplate na Hrvatski planinar za 2024. godinu 
Cijene za sve vrste članskih markica u 2024. godini ostaju iste kao u 2023. godini i iznose: 
- članska markica za mladež (zelena): 2,60 eura = 19,59 kuna 
- članska markica za seniore (plava): 4,60 eura = 34,66 kuna  
- članska markica za umirovljenike (crvena): 2,60 eura = 19,59 kuna 
Cijena pretplate za časopis Hrvatski planinar u 2024. godini iznosi 19,90 eura = 149,94 kuna, a za inozemstvo 
35,00 eura = 263,71 kuna. 

 
4. Odluka o cijenama izdanja HPS-a 

Izvršni odbor jednoglasno prihvaća cjenik s usklađenim cijenama izdanja HPS-a te poziva Komisiju za promidžbu 
i izdavačku djelatnost da poboljša preglednost i vidljivost izdanja u web knjižari HPS-a. 

 
5. Informacija o provedbi projekata uređenja i opremanja planinarske infrastrukture 

a) Projekt Sigurna i održiva planinarska infrastruktura za razdoblje 2022/23. 
U vremenu od kraja prošle godine do kraja kolovoza 2023. proveden je u HPS-u projekt Sigurna i održiva 
planinarska infrastruktura, uz potporu Ministarstva turizma i sporta. Vrijednost projekta je 428.694,66 €. 
Pisano izvješće o realizaciji projekta dostavljeno je članovima Izvršnog odbora kao prilog, a sadrži širi 
kontekst, informacije o provedenim aktivnostima i statističke podatke, kao i zapažanja o učincima i 
slabostima vezanim uz provedbu projekta. Glavne aktivnosti bile su uređenje planinarskih putova, 
opremanje standardiziranom planinarskom signalizacijom te uređenje i opremanje planinarskih objekata. 
Tijekom ljeta prikupljala su se i obrađivala pisana izvješća planinarskih udruga o izvedenim aktivnostima, 
ugovori o djelu od neposrednih izvršitelja radova (markacista) i preostali računi od dobavljača. Ministarstvo 
turizma i sporta upoznato je s okolnostima nastalim zbog olujnih nevremena tijekom ljeta, zbog čega su na 
nekim putovima koji su bili uređeni nastala znatna oštećenja zbog kojih je potrebno ponovno pristupiti 
njihovom uređenju. Rok za predaju konačnog izvješća u Ministarstvu turizma i sporta je 15. rujna 2023.  

b) Projekt „Uređenje planinarskih skloništa unutar nacionalnih parkova Sjeverni Velebit, Paklenica te 
parkova prirode Velebit, Biokovo i Dinara” 
Godine 2021. s Fondom za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost sklopljen je ugovor o sufinanciranju 
uređenja i opremanja planinarskih skloništa unutar nacionalnih parkova Sjeverni Velebit, Paklenica te 
parkova prirode Velebit, Biokovo i Dinara”. Za realizaciju aktivnosti angažirana je Hrvatska gorska služba 
spašavanja u svojstvu partnera, o čemu je između HPS-a i HGSS-a bio sklopljen sporazum. HGSS je HPS-u u 
skladu s preuzetim obvezama 29. kolovoza 2023. dostavio završno izvješće o realizaciji projekta i prateću 
dokumentaciju, koja je proslijeđena Fondu za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost. Vrijednost ulaganja 
bila je ukupno 65.362,80 € (492.476,00 kn), sa sudjelovanjem Fonda za zaštitu okoliša i energetsku 
učinkovitost od 52.290,24 € (preostalih 20% sredstava uloženo je od strane HGSS-a). Sukladno Ugovoru, 
obveza HPS-a je nakon doznake sredstva iz Fonda proslijediti HGSS-u uplatu sredstava za pokriće 
opravdanih troškova u projektu. 
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c) Projekt izgradnje planinarskog skloništa Kremenjak na Učki 
Planinarsko sklonište na Kremenjaku na Učki izgrađeno je prema projektu arhitekta Ivana Juretića, 
sredstvima pribavljenim iz donacije danske grupacije „VKR Group for Employee“. Poslove je vodio Studio 
Juretić d.o.o. iz Rijeke. Sklonište je otvoreno svečanim programom 30. lipnja 2023. te je preneseno na 
upravljanje Planinarskom društvu Elektroistra iz Pule. Ukupna vrijednost projekta bila je 225.000 €. 

Izvršni odbor prihvaća izvješća o realizaciji projekata uređenja i opremanja planinarske infrastrukture i 
pohvaljuje sve sudionike koji su svojim angažmanom doprinijeli uređenju i opremanju planinarske 
infrastrukture. 

 
6. Uređenje planinarske infrastrukture u razdoblju 2023/24. 

a) Plan uređenja planinarske infrastrukture za razdoblje 2023/24. 
Odlukom donesenom na 1. sjednici Izvršnog odbora za potrebe provedbe projekta Sigurna i održiva 
planinarska infrastruktura u 2023. i 2024. godini organizirano je prikupljanje iskaza potreba za uređenje 
planinarskih putova i za uređenje planinarskih objekata. Angažmanom komisija za planinarske putove i 
objekte i djelatnika HPS-a su se dodatno poticale udruge da kroz planiranje aktivnosti i iskazivanje potreba 
pristupe rješavanju nekih prepoznatih i prioritetnih izazova na putovima i objektima. Službeni poziv na 
iskazivanje potreba bio je objavljen na web stranici HPS-a s detaljnim objašnjenjem i uputama, a također 
upućen elektroničkom poštom i pisanom poštom. 
Svoje potrebe za uređivanje planinarskih putova iskazalo je 60 udruga, a 24 upravitelja iskazalo je potrebe 
za uređenje ukupno 24 planinarskih objekata. Prikupljeni podaci sistematizirani su uz provjeru i 
konzultacije s nadležnim komisijama i predstavnicima Ministarstva turizma i sporta. 
Komisija za planinarske putove, Komisija za planinarske objekte i Ured HPS-a na temelju prikupljenih iskaza 
i Operativnog programa upravljanja planinarskom infrastruktorom priredile su Plan upravljanja 
planinarskom infrastrukturom koji predstavlja osnovu za provedbu projektnih aktivnosti. 
Izvršni odbor jednoglasno usvaja Plan upravljanja planinarskom infrastrukturom za razdoblje 2023/24. 
 

b) Prijava i provedba projekta Sigurna i održiva planinarska infastruktura 2023/24. 
Podaci o planiranim aktivnostima odnosno uređenju putova i objekata koji su prihvatljivi za potporu 
Ministarstva turizma i sporta uključeni su u prijedlog projekta Sigurna i održiva planinarska infastruktura 
2023/24. Prijedlog projekta sadrži ulaganja u planinarske putove i objekte, školovanje markacista te 
organizacijsku, administrativnu  informatičku potporu. Ukupna visina planiranih sredstava je 398.200 €, s 
rokom za realizaciju zaključno do 31. kolovoza 2024. Provedbi aktivnosti pristupit će se odmah po 
odobrenju Ministarstva turizma i sporta odnosno potpisu ugovora o provedbi projekta. 
Izvršni odbor jednoglasno odobrava prijavu i provedbu projekta „Sigurna i održiva planinarska 
infrastruktura 2023/24“ sukladno uvjetima Ministarstva turizma i sporta. 
 

c) Odluka o nabavi građe, materijala, alata i pribora prema iskazanim potrebama planinarskih udruga za 
uređenje planinarske infrastrukture 
Izvršni odbor jednoglasno odobrava provedbu nabave i distribuciju potrebne građe, materijala, alata i 
pribora prema iskazanim prihvatljivim potrebama planinarskih udruga za uređenje planinarske 
infrastrukture u skladu s uvjetima projekta Sigurna i održiva planinarska infrastruktura 2023/24 i Planom 
upravljanja planinarskom infrastrukturom u razdoblju 2023/24. Popis udruga koje su iskazale potrebe 
objavit će se na web stranici HPS-a, a sa svakom od njih međusobni odnosi i obveze u provedbi planiranih 
aktivnosti regulirat će se ugovorom. 

 
7. Pripreme za obilježavanje 150. obljetnice organiziranog planinarstva u Hrvatskoj 2024. godine 

Izvršni odbor HPS-a u siječnju 2022. imenovao je Organizacijski odbor za obilježavanje 150. obljetnice 
organiziranog planinarstva u Hrvatskoj 2024. godine i usvojio plan obilježavanja s rasporedom pojedinačnih 
organizacijskih zadataka. Pripremne aktivnosti počele su se provoditi prema planu. 

• Infomacija o sastanku i zaključcima Organizacijskog odbora za obilježavanje 150. obljetnice 
organiziranog planinarstva u Hrvatskoj 2024. godine. Neposredno prije sjednice Izvršnog odbora održan 
je sastanak Organizacijskog odbora, o kojemu je na sjednici izvijestio predsjednik Darko Berljak. 
Organizacijski odbor analizirao je dinamiku realizacije pripremnih aktivnosti i dogovorio zadaće pojedinica 
po pojedinim aktivnostima. Dogovoreno je da se priredi razrađena specifikacija očekivanih troškova za 
svaku pojedinu aktivnost te odredi tko će biti nositelj tih aktivnosti, odnosno osoba neposredno zadužena 
za pripremu i provedbu aktivnosti. To će uključivati, među ostalim, i osobni angažman članova Izvršnog 
odbora. Osobito kvalitetnu pripremu zahtijevat će aktivnosti vezane uz medijsku vidljivost, a za neke 
poslove (npr. režiranje svečane akademije, organizacija smještaja za Skupštinu EUMA-e i slično) potreban 
je angažman specijaliziranih stručnjaka i tvrtki za te poslove. Organizacijski odbor predlaže da se za 
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obilježavanja 150. obljetnice obiljetnice rezervira namjenski iznos od 25.000 eura. Dogovoreno je da se 
udrugama članicama tijekom jeseni pošalju informacije o načinu obilježavanja 150. obljetnice i pozove ih 
se da predlože svoje akcije za kalendar akcija „150 izleta za 150 godina planinarstva u Hrvatskoj“.  

• Ekspedicija Torres del Paine. Na prošloj sjednici Izvršni odbor odobrio je uvrštenje ekspedicije u Patagoniju 
u program obilježavanja 150. obljetnice te zadužio Komisiju za alpinizam da ovjeri prijedlog sukladno 
Pravilniku o organizaciji alpinističkih ekspedicija u HPS-u. Komisija za alpinizam izvijestila je 29. 8. 2023. da 
je provjerila i ovjerila prijedlog za organizaciju alpinističke ekspedicije u područje Torres del Paine u 
Patagoniji, čime su ispunjeni uvjeti za realizaciju te aktivnosti. 

• Glavna skupština EUMA-e. Za Glavnu skupštinu EUMA-e izvršena je rezervacija kapaciteta u BlueSun 
Village Hotelu Alan u Starigradu Paklenicu i dogovorene organizacijske i logističke pojedinosti s Javnom 
ustanovom Nacionalni park Paklenica, Turističkom zajednicom općine Starigrad Paklenica, Stanicom 
planinarskih vodiča Zadar. Za primanje prijava i organizaciju prihvata gostiju u Starigradu bit će potrebno 
angažirati specijaliziranu agenciju za organizaciju konferencija, te se o tome razgovaralo s Travel Shopom 
d.o.o. iz Zagreba i drugim potencijalnim dobavljačima. Glavna skupština EUMA-e održala bi se 11. svibnja 
u Podzemnom gradu Paklenice u Nacionalnom parku Paklenica. 

• Planinarska obilaznica Dinara. Komisiji za planinarske putove povjerena je priprema Planinarske obilaznice 
Dinara. Komisija je razmotrila i utvrdila trasu od Knina preko vrha Dinare do Kijeva te definirala 14 
kontrolnih točaka. To su: Kninska tvrđava, Topoljski buk (slap Krčić), Napoleonov most, Tomin nosić, 
Planinarska kuća Brezovac, Badanj, Planinarsko sklonište Zlatko Prgin, Vrh Dinare (Sinjal), Jančija glavica, 
Planinarsko sklonište Martinova košara, Gorica, Gradina Glavaš, Izvor Cetine, Kijevo (crkva Sv. Mihovila). 
Održano je nekoliko videosastanaka i sastanaka na terenu te je utvrđeno da HPD Sinjal iz Kijeva nema 
kapaciteta za realizaciju aktivnosti koje su planirane na tom području, pa je dogovoreno da će te putove i 
zadaće preuzeti PEU Stribor iz Šibenika. Organizacijski odbor predlaže da se usvoji predloženi koncept, znak 
i kontrolne točke planinarske obilaznice Dinara prema prijedlogu Komisije za planinarske putove. 

• Planiranje sredstava. Prema okvirnoj procjeni visine organizacijskih i provedbenih troškova, Organizacijski 
odbor predlaže donošenje odluke o rezervaciji namjenskih financijskih sredstava u visini od 25.000,00 € za 
provedbu aktivnosti obilježavanja 150. obljetnice organiziranog planinarstva. 

Izvršni odbor prihvaća izvješće i prijedloge Organizacijskog odbora i donosi odluku o rezervaciji namjenskih 
financijskih sredstava u visini od 25.000,00 € za provedbu aktivnosti obilježavanja 150. obljetnice organiziranog 
planinarstva. 
 

8. Priprema Pravilnika o sustavu natjecanja u HPS-u 
Jedna od javnih ovlasti i ujedno obveza nacionalnih sportskih saveza je donošenje općeg akta o sustavu 
natjecanja u sportu za koji su nadležni. Uz niz rekrativnih djelatnosti, u HPS-u danas postoje organizirana 
natjecanja u lednom penjanju, a u vezi s njima postoje Pravilnik o natjecanjima u lednom penjanju 
(natjecateljska pravila) i Pravilnik o reprezentaciji Hrvatske u lednom penjanju, pri čemu niz pitanja koja se 
odnose na sustav natjecanja i njihovu organizaciju i realizaciju dosad nije uređen nekim općim aktom.  
U svrhu usklađenja sa Zakonom o sportu priređen je nacrt Pravilnika o sustavu natjecanja u HPS-u koji pruža 
okvir za organizaciju i provedbu svih vrsta natjecanja u sportu planinarstvo. Inicijalni nacrt pravilnika dostavljen 
je članovima Izvršnog odbora u materijalima za sjednicu. Pravilnike usvaja Skupština HPS-a i zadaća Izvršnog 
odbora je pripremiti pravilnik za donošenje na idućoj sjednici Skupštine. 
Pozivaju se članovi Izvršnog odbora da do kraja listopada iznesu svoja zapažanja i prijedloge na inicijalni nacrt 
Pravilnika o sustavu natjecanja u HPS-u. Nacrt Pravilnika uputit će se Komisiji za alpinizam radi očitovanja o 
natjecanjima u lednom penjanju i Komisiji za statutarnu, kadrovsku i normativnu djelatnost. 
 

9. Pregled aktivnosti i izazova u komisijama HPS-a 
Djelatnost HPS-a organizirana je u 12 stručnih komisija koje djeluju u skladu sa Statutom i svojim pravilnicima. 

To su komisije za planinarske putove, planinarske objekte, vodiče, alpinizam, speleologiju, planinarsko skijanje, 

zaštitu prirode, školovanje, promidžbu i izdavačku djelatnost, priznanja, povijest planinarstva i za kadrovsku, 

statutarnu i normativnu djelatnost. 

Informacije i rasprava o aktivnostima i izazovima u radu Komisije trebala bi pružiti članovima Izvršnog odbora 

uvid u djelovanje, rezultate i probleme iz djelokruga rada komisija, kako bi moglo razmatrati i predlagati 

moguća rješenja u cilju unaprjeđenja rada komisija. Predsjednik Izvršnog odbora i glavni tajnik priredili su pisani 

pregled stanja i izazova, koji se može koristiti kao ishodište i poticaj za razmatranje rada komisija, poteškoća i 

smjernica za rad u idućem razdoblju, a koji je članovima upućen u pripremi sjednice. 

Izvršni odbor usvaja odluku: Predsjednik Izvršnog odbora, zamjenik predsjednika Izvršnog odbora i glavni tajnik 
organizirat će radne sastanke sa svim komisijama sa ciljem razmjene informacija i poticanja aktivnijeg rada 
komisija, kao i radi upoznavanja s izazovima i problemima s kojima se komisije susreću u svojemu radu. 
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Komisije koje provode školovanja za članstvo (školovanje, putovi, vodiči, zaštita prirode, alpinizam, 
speleologija) pozvat će se da do kraja godine provedu evaluaciju primjene programa školovanja za koje su 
nadležne te da, ako to smatraju potrebnim, predlože izmjene i dopune tih dokumenata. Prijedloge izmjene 
programa razmotrit će i o njima odlučiti Izvršni odbor. 
 

10. Primanje HPD-a „Petrovac 512 Vojnić“ u članstvo HPS-a 
Temeljem članka 20. Statuta HPS-a Hrvatsko planinarsko društvo Petrovac 512 Vojnić prima se u članstvo HPS-
a kao punopravna članica. 
 

11. Predstavljanje HPS-a na održanim i idućim skupovima 
U vremenu od prethodnog sastanka IO HPS-a predstavnici HPS-a predstavljali su Savez na sljedećim skupovima: 
•  24. 6. Obilježavanje 100. obljetnice planinarstva u zlatarskom kraju, HPD Oštrc Zlatar – Darko Berljak 
•  30. 6. Otvorenje planinarskog skloništa Kremenjak na Učki – Darko Berljak, Jadranka Čoklica, Vladimir 

Novak, Patricija Jedrejčić 
•  18. - 20. 8. Dan planinara Herceg Bosne na Blidinju, Planinarski savez Herceg-Bosne – Jadranka Čoklica 
•  3. 9. Dan dalmatinskih planinara na Malačkoj, HPD Malačka – Donja Kaštela – Bruno Turina 
•  9. 9. Finale natjecanja IFSC Svjetskog kupa u sportskom penjanju, Koper 2023 – Darko Berljak, Vladimir 

Novak, Alan Čaplar 
•  10. 9. Dan slavonskih planinara i 95 godina organiziranog planinarstva u Virovitici, Udruga Slavonski 

planinari i HPD Papuk, Virovitica – Jadranka Čoklica  
 
Na idućim skupovima Savez će predstavljati: 
•  15. - 17. 9. Skupština Balkanske planinarske unije, Meteora u Grčkoj – Darko Berljak i Vladimir Novak 
•  23. 9. Susret malih planinara Hrvatske, Brodski Drenovac, HPD Zanatlija, Osijek – Igor Eterović i Alan Čaplar 
•  20. - 21. 10. Glavna Skupština UIAA, Trabzon u Turskoj – Darko Berljak 
 

• Markacistički kamp na južnom Velebitu. Vezano uz zahtjev markacista PD-a Paklenica, Izvršni odbor donio 
je zaključak: Izvršni odbor cijeni svaku inicijativu za okupljanje, razgovor i suradnju markacista te poziva 
udruge zainteresirane za organizaciju aktivnosti namijenjenih markacistima HPS-a da s Komisijom za 
planinarske putove pravovremeno isplaniraju i dogovore sve potrebne pojedinosti, a obavezno prije objave 
programa i upućivanja poziva prema planinarskim udrugama. Bez takve pripreme i dogovora ne može se 
koristiti znak i ime HPS-a na način koji bi se mogao tumačiti kao da je HPS inicijator, organizator ili 
suorganizator skupa markacista odnosno da je riječ o skupu markacista na razini HPS-a.  

 
12. Razno 

- Upravljanje planinarskim domovima u nacrtu prijedloga Zakona o upravljanju nekretninama i 
pokretninama u vlasništvu Republike Hrvatske. Članovi Izvršnog odbora upoznati su o otvorenom e-
savjetovanju o nacrtu prijedloga Zakona o upravljanju nekretninama i pokretninama u vlasništvu Republike 
Hrvatske. Nacrt sadrži poseban članak 16. o upravljanju planinarskim domovima, kojim se upravljanje 
planinarskim domovima namjerava povjeriti javnim ustanovama koje upravljanju nacionalnim parkovima 
i parkovima prirode - za objekte u zaštićenim područjima, te županijama - za objekte koji se nalaze izvan 
zaštićenih područja. 
Predsjednik HPS-a, predsjednik i članovi Izvršnog odbora te glavni tajnik suglasni su da je potrebno 
proaktivno reagirati te upoznati zakonodavca i javnost koja je svrha i namjena planinarskih objekata te 
istaknuti nezamjenjivu ulogu planinarskih udruga u upravljanju planinarskim domovima. Kako bi se 
zapriječile vrlo štetne posljedice za hrvatsko planinarstvo potrebno je upotrijebiti sva iskustva i kapacitete 
kojima HPS raspolaže da se ponudi konkretan i kvalitetan prijedlog i objašnjenja za učinkovito upravljanje 
planinarskim domovima. Dogovoreno je da predsjednik, glavni tajnik i predsjednik Izvršnog odbora s 
komisijama za planinarske objekte i za normativnu djelatnost pripreme pisani prijedloge i argumente za e-
savjetovanje i dopis za ministarstva državne imovine, zaštite prirode i turizma i sporta, te da se članstvo 
informira o situaciji i prijedlogu Zakona. Prijedlog će biti upućen članovima Izvršnog odbora radi 
usaglašavanja i o njemu će se odlučivati elektroničkim glasovanjem. Izvršni odbor jednoglasno potvrđuje 
takav plan te ovlašćuje predsjednika HPS-a, predsjednika IO-a HPS-a i glavnog tajnika HPS-a da uz 
angažiranjje članova Izvršnog odbora i komisija po pojedinim temama, poduzimaju aktivnosti u cilju 
održivog upravljanja planinarskim domovima. 

 
 

Glavni tajnik HPS-a         Predsjednik IO HPS-a 
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